
Kaupungin toimialojen ja seurakuntayhtymän ajankohtaiset asiat

Vanhusneuvoston asiantuntijaedustajat Vantaan kaupungin eri toimialoilta, Vantaan
seurakuntayhtymästä sekä Vantaan ja Keravan hyvinvointialueen vanhusneuvostosta esittelevät 
ajankohtaisia asioita, jotka saattaisivat kiinnostaa vanhusneuvostoa.

Vanhusneuvosto 28.9.2023

Esitys:
Merkitään tiedoksi.

Käsittely:

Kasvatuksen ja oppimisen toimiala
Ei kuulumisia

Kaupunkikulttuurin ja hyvinvoinnin toimiala
- Reflektor valofestivaali Martinlaaksossa ja Korson lumossa, 28.9–1.10.
- Vanhustenviikosta on tehty paperinen esite, joka oli kokouksessa jaossa.
- Armas-juhlaan ei valitettavasti kaikki ryhmät päässeet osallistumaan. Järjestävät toivovat, että ryhmien 

edustajat voisivat käydä hakemassa kootusti aina koko ryhmän liput ,
o kaikki ryhmät eivät ole päässeet mukaan ollenkaan
o ensi vuodeksi iso juhla, kun on 50 v juhlavuosi? Energia-areenalle, yhteinen työryhmä, johon tulisi 

eläkeläisjärjestöjen ja vanhusneuvoston edustus
- Kulttuuriluotsit koulutuksessa on 5 vapaata paikkaa. Kurssi alkaa 4.10 ja loppuu 8.11. Viisi kertaa. Teams-

koulutukseen mahtuu 3.
- Veteraanipäivän juhlaan, jossa Vantaalla järjestelyvuoro olisi tulossa esiintymään Kotirintaman naiset -

yhtye

Kaupunkiympäristön toimiala
- MAL-suunnitelma on valmistelussa, toimii pohjalle MAL-sopimuksen neuvottelulle. Siellä on nostettu esiin 

ainakin:
o Vantaan ratikka ja vaihtopysäkit
o VT3 Hämeenlinnan väylän parantaminen, Kaivokselan liittymän ja alueen parantaminen
o lapinkylän asema
o pyöräilypääverkkoon kehittämistä
o meluntorjunnan toimenpidepakettia, esim. Metsola-Jokivarsi VT4 alue 
o juna- ja metroasemien peruskorjauksen paketissa nimetty myös Vantaalta useita kohteita
o muita pienhankkeiden toimenpiteitä

- Kuusijärven pysäköintialueen laajennus on nyt avautunut. Keskustelussa nousi esiin kysymys siitä, miten 
koirien kanssa siellä toimitaan, mitkä ovat sallitut reitit koirien kanssa liikkua. Emmi vie asiaa 
kehittäjäryhmälle eteenpäin.

- Asematien kävelykatu rakentuu, nousi esiin kysymys siitä, miten kirkolle yms. saattoliikenne onnistuu.

Vantaan seurakuntayhtymä
- Hakunilan kirkkoherraksi valittiin Salla Poropudas.
- Hämeenkylän kirkon yhteyteen on rakennettu kuolleiden lasten muistomerkki ja muistolehto.



- Asunnottomien yö on 17.10 klo 16–21 Tikkurilan uudella torilla ja mm. kirkolla, mukana paljon toimijoita kuten 
Vahti ry, Vantaan seurakunnat, VVA, vake, Laurea, A-kilta
- Vammaispoliittiseen ohjelmaan liittyen: ev. lut kirkossa on oma aktiivisesti osallinen -ohjelma, seurakunnissa on 
saavutettavuus yhteyshenkilöt.

Vantaan ja Keravan hyvinvointialueen vanhusneuvosto
- Tiistaina 26.9. oli hyvinvointialueen järjestöseminaari, jossa esiteltiin järjestöjen toimintaa ja kuultiin 

ajankohtaisia asioita.
- Keskiviikkona 27.9. oli hyvinvointialueen vanhusneuvoston kokous, pöytäkirjat löytyvät täältä.

o Talousarvio käsittelyssä, rankka syksy tiedossa, hyvinvointialuejohtaja Timo Arokivi nostanut 
julkisuudessakin esiin sen, että Vakehyva ei aio toimia niin, että nyt leikattaisiin palveluista.

o Ajankohtaiset kuulumiset: ympärivuorokautisen hoidon tilanne todella huono, 190 henkilöä 
jonottaa paikkaa, tilanne on viranhaltijoiden näkemyksen mukaan huonoin ikinä, noin 60 on 
odottanut paikkaa jo yli 3 kk.

o Hyvinvointisuunnitelmaan annettiin lausunto: 
 Siitä puuttui vanhuspalveluiden riittävyyden arviointi kokonaan, suunnitelma ei toimi jos 

arviointia ei ole.
 Kiitettiin että ennaltaehkäisevään ja estävään työhön annetaan panoksia, mutta kestää 

kauan ennen kuin tämä työ rupeaa palkitsemaan.
 Kuntouttava päivätoiminta pitäisi nostaa vahvemmin esiin, sen piiriin pitäisi päästä 

useampi henkilö. 
 Palveluasumisen piiriin pitäisi päästä helpommin. 
 Palveluiden saatavuus pitää nostaa esiin tarkemmin, tavoitteeksi nostetaan 

digiosaamattomien asukkaiden mahdollisuus saada tietoa. 
 Vähemmistöjen oikeus saada palveluita nostettiin omaksi tavoitteekseen.

Päätös:
Merkittiin asiat tiedoksi.
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